
Rada Miejska 

w Rakoniewicach

PROTOKÓŁ  Nr  XII/2007

z  XII  Sesji  V  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach,  która  odbyła  się  w  dniu  

5  listopada  2007r.,  w  sali  Wielkopolskiego  Muzeum  Pożarnictwa  w  Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1.

Obrady rozpoczęto w dniu 5 listopada 2007r. o godz. 14:00,

zakończono w dniu 5 listopada 2007r. o godz. 15.50.

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych,

nieobecnych - 0.

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :

0

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia :

- 0

Spoza Rady udział w Sesji wzięli :

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic,

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic,

3. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy,

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny,

5. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

6. Aleksander Dobieżyński – Komendant Posterunku Policji w Rakoniewicach,

7. Mirosław Stachowiak – Prezes Nadobrzańskiego Banku Spółdzielczego w Rakoniewicach,

8. Sołtysi
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Porządek obrad Sesji

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.

5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Rakoniewice.

8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla (dodany)

b) wyrażenia  zgody na  wykonanie  zadania  publicznego z  zakresu  edukacji  publicznej  w 

drodze współdziałania pomiędzy Gmina Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim;

c) ustalenia opłat za wywóz i przyjęcie odpadów komunalnych na składowisko w Goździnie 

przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej,  Wodociągów  i  Kanalizacji  w 

Rakoniewicach;

d) ustalenia stawek podatku od nieruchomości;

e) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego;

f) określenia stawek podatku od środków transportowych;

g) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego i opłat lokalnych 

oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso;

h) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007.

9. Wolne wnioski i informacje.

10. Zakończenie obrad.
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Przebieg XII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach

z dnia 5 listopada 2007 r.

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  Sesji  dokonał  pan  Gerard  Tomiak  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Rakoniewicach.  Powitał  radnych,  zaproszonych  gości,  szczególnie  nowego  Komendanta 

Posterunku Policji pana Aleksandra Dobieżyńskiego, pana Mirosława Stachowiaka Prezesa NBS 

w Rakoniewicach oraz sołtysów.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że pan Stachowiak Prezes Banku został zaproszony na dzisiejszą 

Sesję Rady Miejskiej, ponieważ NBS otrzymał prestiżowe wyróżnienie Polski Kupiec Roku 2007 

w  branży  usługi.  Tylko  kilkanaście  firm  w  całej  Polsce  otrzymało  takie  wyróżnienie. 

Przewodniczący wyraził radość z tego, że taką nagrodę otrzymał właśnie Bank z Rakoniewic. 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał
Nr uchwały Na  której  stronie 

protokołu

Nr  uchwały,  której 

dotyczy sprawa

Na  której  stronie 

protokołu

XII/96/2007

XII/97/2007

XII/98/2007

XII/99/2007

XII/100/2007

XII/101/2007

XII/102/2007

XII/103/2007

9

9-10

10-12

12-13

13

14-18

18-20

20-25
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Pan Burmistrz przekazał radnym czasopismo zawierające tzw. Złotą Dwudziestkę, czyli firmy z 

terenu całego kraju, które otrzymały takie wyróżnienie. Burmistrz dodał, że w takim razie budżet 

gminy jest w dobrych rękach i wręczył Prezesowi banku list gratulacyjny oraz kwiaty.

Pan Mirosław Stachowiak powiedział, że każda nagroda jest cenna, szczególnie ta, za którą nie 

trzeba płacić. Prestiż nagrody polega na tym, że ktoś doceni działalność danej instytucji i sam 

wręczy nagrodę. Do konkursy NBS został nominowany przez Marszałka Województwa, co jest 

bardzo cenne, bo to oznacza, że gdzieś tam zauważył w całym województwie taki mały bank. 

Taka nagroda nic nie znaczyłaby bez osób dla których pracuje. Pan Stachowiak wyraził swoją 

radość z  faktu,  że  bank cały czas  się  rozwija,  świadczy dobre  usługi  i  zaprosił  tych,  którzy 

jeszcze nie są klientami  tego banku do skorzystania z  oferty,  a klientom podziękował,  bo to 

właśnie dzięki nim bank otrzymał taką nagrodę.

 

Stwierdzając  prawomocność  obrad  Przewodniczący  poinformował,  że  na  ustawowy  skład  

15  radnych  w  Sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może 

obradować i podejmować Uchwały.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady zgłosił  wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na wykreśleniu z 

porządku obrad Pkt 8 a Podjęcie Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddawanie rzeczy 

użyczonych osobom trzecim do używania.

Chodzi tutaj o Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom "SERCE" i budynek tzw. Domu Kultury w 

Rakoniewicach.  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  na  Komisji  nie  było  to  omówione 

dokładnie,  a  pojawiły  się  pewne  wątpliwości,  co  do  kosztów  ponoszonych  przez  jednostki 

samorządu terytorialnego, np. jeśli szkoła chciałaby wynająć salę. Będzie aneksowana umowa 

dzierżawy, powstanie też regulamin wynajmu sali. Radni chcieliby się z tym bliżej zapoznać i 

spotkać z panią Mirosławą Sworowską Prezesem Stowarzyszenia. Sprawa nie jest nagląca.

W  głosowaniu  nad  wnioskiem  w  sprawie  zmiany  porządku  obrad  poprzez  wykreśleniu  z 

porządku obrad w Pkt 8 a Podjęcie Uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na oddawanie rzeczy 

użyczonych osobom trzecim do używania głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. 
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Za przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych

Następnie  Przewodniczący  Rady  zgłosił  wniosek  o  zmianę  porządku  obrad  polegającą  na 

dodaniu w tym samym Pkt.  8  a  podjęcia  Uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla 

sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla.

W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie do porządku 

obrad  w  Pkt  8  a  Podjęcie  Uchwały  w  sprawie ustalenia  wysokości  diet  dla  sołtysów  i 

przewodniczącego zarządu osiedla głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. Radni mówili o 

tym na poprzedniej Sesji, również na posiedzeniu Komisji. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  zaproponowane  zmiany  w 

porządku obrad. 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr XI/2007 z XI Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed Sesją 

oraz wcześniej w biurze Rady.

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu, jednocześnie wyraził 

nadzieję, że Radni zapoznali się z protokołem.

 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu,  wobec  tego  Przewodniczący  Rady  poddał  przyjęcie 

protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XI Sesji Rady.
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Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.

Głos  zabrał  radny  Władysław  Bazan,  który  powiedział,  że  na  spotkaniu  z  sołtysami  pan 

Burmistrz powiedział, że jeśli oświata zostanie zreorganizowana to pracę straci 8 nauczycieli, a 

Zastępczyni  Burmistrza  na  Komisji  mówiła,  że  jeśli  oświata  nie  zostanie  zreformowana  to 

wówczas będą zwolnienia nauczycieli. 

Pani  Krystyna  Pietrzak powiedziała,  że obie informacje  są  prawdziwe.  Jeśli  nic  nie  zostanie 

zrobione to prawdą jest, że będą zwolnienia i nauczyciele ci nie znajdą zatrudnienia w naszej 

gminie. Przy reorganizacji również będą zwolnienia lub przeniesienia nauczycieli z jednych szkół 

do innych. 

Głos zabrał radny Bronisław Chałupka, który zgłosił wniosek do dyrektorów szkół, aby więcej 

zainteresować młodzież sprawami demokracji w naszym państwie, aby zapraszać ludzi, którzy 

sprawują  władzę,  aby  w  gimnazjum  uczniowie  mieli  podstawowe  pojęcie  na  temat 

samorządności, administracji, kompetencji poszczególnych władz. Radni, w miarę możliwości, 

są do dyspozycji. 

Pkt  5.   Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie   

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie przygotowywał pisemnej informacji, ponieważ okres 

między Sesjami był bardzo krótki. Jedynym wydarzeniem, w którym uczestniczył 

Przewodniczący Rady  było pasowanie pierwszoklasistów w szkole w Rakoniewicach.  W 

uroczystości tej uczestniczył także Przewodniczący Komisji Oświaty Bronisław Chałupka. 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przechodząc  do  punktu  kolejnego  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  oddał  głos  panu 

Burmistrzowi. 

Burmistrz  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  między  Sesjami  informując  

o następujących działaniach, spotkaniach i wydarzeniach, jakie w tym okresie miały miejsce :

 25.10 – Pasowanie pierwszoklasistów w Rakoniewicach;
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Rozmowy z Firmą EUROFINANSE na temat możliwości pisania wniosków o pieniądze 

unijne;

60-lecie małżeństwa Państwa Tomiaków ze Stodolska;

Rozmowy w sprawie wykupu przez Generalną  Dyrekcję  Dróg Krajowych i  Autostrad 

zabudowań  Pana  Pietrzaka  w  Ruchocicach.  Pan  Burmistrz  zwrócił  się  z  prośbą  do 

zebranych,  ponieważ posesja  Państwa Pietrzaków została  wyceniona,  ale  kwota,  którą 

otrzymają jest niewystarczająca, aby wybudować nowy. Istnieje jedynie taka możliwość, 

aby kupili jakiś dom na rynku wtórnym. Pan Burmistrz dodał, że żałuje, że sprzedano 

posesje przy ul. Pocztowej w Rakoniewicach, bo była by idealna dla Państwa Pietrzaków. 

GDDKiA ma w tym roku na to pieniądze. Zaproponowano Państwu Pietrzakom dom w 

Łąkiem,  ale  ich  interesuje  posiadłość  położona  w  Ruchocicach,  Rakoniewicach  i 

okolicach.  Pan Burmistrz  zaapelował do radnych,  że jakby słyszeli  o jakimś domu na 

sprzedaż,  aby  skontaktowali  się  z  Urzędem.  To  jest  wspólny  interes  mieszkańców, 

ponieważ jeśli tam nie zostanie zrobione, wówczas dalej będą wypadki. 

 26-29.10 – Wyjazd na Litwę z rewizytą, Zespół FLESZ występował na Turnieju Kapel i 

w 2 miejscowościach grał na Dożynkach. W Sirvintos odbywa się wspaniała uroczystość 

– Przegląd Kapel z 12 regionów całej Litwy, czyli niekoniecznie tylko w dużym mieście 

można organizować uroczystość o charakterze ogólnokrajowym. 

 30.10 - Prace nad WPI i zbilansowaniem budżetu. W tym roku jest to trudne, budżet jest 

dziurawy, ale z nadwyżką budżetową czyli wolnymi środkami budżetowymi w marcu 

będziemy go łatać. Tak niestety musi być, ponieważ inaczej nie moglibyśmy składać 

wniosków o pieniądze unijne, a zamierza się złożyć 5, bardzo kosztownych wniosków i 

dlatego również nasz wkład jest tutaj znaczący. Jest to 47 mln. Nasz wkład to ¼ z tego 

czyli ok. 10 mln zł., ale nie można tego zaniechać. Jeśli otrzymalibyśmy środki na 3 

projekty bylibyśmy bardzo szczęśliwi. 

 31.10 – Bilansowanie budżetu oraz spotkanie z Sołtysami. Pan Burmistrz podziękował 

sołtysom, że wszyscy przybyli na spotkanie, co się rzadko zdarza. Ustalono, że materiały 

dotyczące statutów sołectw będą przeanalizowane i na wiosnę odbędą się zebrania. 

Wówczas rozstrzygnie się również ile zostało środków z tego roku i będzie można 

zadecydować gdzie robić jeszcze inwestycje. 
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 2.11 – Rozmowa z Wicestarostą Grażyną Willmann i Przewodniczącym Rady Powiatu na 

temat wspólnych inwestycji w następnych latach oraz prace nad budżetem na 2008 r. 

Będą składane wnioski o środki unijne na modernizację drogi krajowej nr 32– związane 

jest to z EURO 2012 oraz Łubnica – Grodzisk. Pan Burmistrz powiedział, że ciężko 

będzie uzyskać środki z UE na obie inwestycje. Pieniędzy jest mało, a wniosków 

złożonych na pewno będzie mnóstwo. 

Następnie pan Burmistrz powiedział, że przygotowany jest Projekt reorganizacji systemu 

oświaty. Projekt ten znajdzie się na stronie internetowej Urzędu z adnotacją, że mieszkańcy 

mogą zgłaszać uwagi do niego. Pan Burmistrz zapowiedział, że nie będzie czytał anonimów. 

Pan Burmistrz dodał jeszcze, że Sekretarz rozdał zebranym gazetkę o środkach unijnych na 

obszary wiejskie. Pan Burmistrz wyraził prośbę, by pomimo tego, że jest mniej pieniędzy, a 

dużo pewnie wpłynie wniosków, nie rezygnować ze starań o te środki. 

Przewodniczący poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności w 

okresie międzysesyjnym.

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym.

Pkt 7 Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Rakoniewice.

Przewodniczący  Rady poprosił  pana  Stanisława  Lenarta  Komendanta  Gminnego  Ochotniczej 

Straży  Pożarnej  o  przedstawienie  informacji  o  stanie  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  w 

gminie Rakoniewice, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionej informacji.

Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę. 

Pkt.  8 Podjęcie Uchwał:
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A) Następnie  Sekretarz  Gminy  przedstawił  Projekt  Uchwały  w  sprawie  ustalenia 

wysokości  diet  dla  sołtysów  i  przewodniczącego  zarządu  osiedla (dodany  do 

porządku obrad).

Projekt zakłada podwyższenie diet sołtysom i Przewodniczącemu Zarządu Osiedla od 

1  stycznia  2008  r.  W  związku  z  rosnącymi  kosztami  dojazdu  oraz  kosztami 

związanymi ze sprawowaniem funkcji sołtysa czy przewodniczącego zarządu osiedla 

(opłaty  za  rozmowy telefoniczne,  zakup materiałów biurowych,  opłaty  pocztowe), 

postanowiono  zwiększyć  miesięczną  zryczałtowaną  dietę  dla  sołtysów  i 

przewodniczących zarządu osiedli z kwoty 100 zł na kwotę 120 zł (dla sołtysów wsi 

liczących do 450 mieszkańców) oraz 150 zł (dla sołtysów wsi liczących powyżej 450 

mieszkańców  oraz  przewodniczącego  zarządu  osiedla).  Z  wyżej  wymienionych 

powodów postanowiono podnieść dietę przysługującą za udział w Sesjach Rady z 50 

zł do 70 zł.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 9 radnych; przeciwko – 4 radnych; wstrzymało się – 1 radny. 

Uchwała Nr XII/96/2007 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i 

przewodniczących zarządu osiedla, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

B) Kolejny  Projekt  Uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wykonanie  zadania 

publicznego z  zakresu edukacji  publicznej  w drodze  współdziałania  pomiędzy 

Gminą Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim przestawiła pani Krystyna Pietrzak 

Zastępca Burmistrza.

Projekt zakłada porozumienie Gminy Rakoniewice z Powiatem Wolsztyńskim, które 

ma dotyczyć wsparcia finansowego w kwocie 5.000 zł działalności oddziału wczesnej 

rewalidacji  dla  dzieci  przedszkolnych.  W/w oddział  jest  prowadzony przy Zespole 

Szkół  Specjalnych  w  Wolsztynie,  przez  specjalistów  z  zakresu  rewalidacji  i 

rehabilitacji  dziecięcej,  przy ścisłej  współpracy z  lekarzem pediatrą  i  neurologiem 
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dziecięcym. Z Gminy Rakoniewice uczęszcza obecnie na zajęcia 8 dzieci w wieku od 

1 do 7 lat.   

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/97/2007 w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania 

publicznego z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą 

Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

C) Następnie  pan  Leonard  Szmatuła  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej, 

Mieszkaniowej,  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Rakoniewicach  przedstawił  Projekt 

Uchwały w sprawie  ustalenia opłat za wywóz i przyjęcie odpadów komunalnych 

na  składowisko  w  Goździnie  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej, 

Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach.  

W Projekcie przewidziane jest podniesienie opłat za wywóz i przyjęcie odpadów

komunalnych na składowisko w Goździnie. 

Stawki opłat będą wynosić: 

 - wywóz odpadów komunalnych stałych z terenu miasta i gminy:

              a) luzem - 90,00zł/m³

             b) pojemnika 0,1m³ - 10,00zł/szt.

             c) kontenera o pojemności 2 m³ - 100,00zł/szt.

- dzierżawa naliczana kwartalnie za:

              a) pojemnik 0,1m³ - 6,00zł/szt.

               b) kontener o pojemności 2 m³ - 25,00zł/szt

-  przyjęcie odpadów stałych   – 135,00zł/tonę.

- przyjęcie ziemi (piasek)  – 15,00zł/tonę.
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-  przyjęcie gruzu drobnego  – 25,00zł/tonę.

-  wywóz nieczystości płynnych ze zbiorników bezodpływowych - 10,17zł/m³.

Zmiana  opłat  za  wywóz oraz  przyjęcie  odpadów komunalnych  na  składowisko  w 

Godzinie podyktowane jest wzrostem opłaty marszałkowskiej pobieranej na fundusz 

ochrony środowiska. W 2007 roku obowiązywała stawka opłaty w kwocie 15,71zł za 

tonę  odpadów.  Rozporządzeniem  Rady  Ministrów  z  dnia  06  czerwca  2007r.  w 

sprawie opłat za korzystanie ze środowiska (Dz. U. Nr 106 poz. 723 z 2007r.) z dniem 

01 stycznia 2008r. opłata będzie wynosiła 75,00zł za tonę, czyli wzrośnie prawie o 

60zł.  Mając  na uwadze dobro środowiska,  w którym żyjemy oraz fatalną sytuację 

finansową  większości  naszego  społeczeństwa  Zakład  Gospodarki  Komunalnej, 

Mieszkaniowej,  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Rakoniewicach  zbiera  i  wywozi 

nieodpłatnie segregowane odpady, takie jak: papier, szkło białe i kolorowe, tworzywa 

sztuczne,  złom  metalowy.  Mieszkańcy  prowadzący  w  domu  selektywną  zbiórkę 

odpadów, mogą nie odczuć proponowanej podwyżki poprzez znaczne ograniczenie 

ilości odpadów komunalnych, za które zakład pobiera opłaty.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr  XII/98/2007 w sprawie ustalenia opłat za wywóz i przyjęcie odpadów 

komunalnych  na  składowisko  w Goździnie  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej, 

Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach, stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.

D) Kolejne  Projekty  Uchwał  dot.  stawek podatkowych  przedstawił  pan  Rafał  Nowak 

podinspektor ds. wymiaru podatków.
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Projekt Uchwały w sprawie  ustalenia stawek podatku od nieruchomości zakłada 

podwyższenie stawek o 2,2%, co stanowi wskaźnik wzrostu cen detalicznych towarów 

i  usług  konsumpcyjnych  za  pierwsze  trzy  kwartały  2007  r. Stawki  będą  się 

kształtować w związku z tym na następującym poziomie:

 od gruntów:

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na 

sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,61 zł od 1m2 

powierzchni,

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych 

– 3,74 zł od 1 ha powierzchni,

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,20 zł od 1m2 

powierzchni;

od budynków lub ich części:

a) mieszkalnych – 0,59 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej – 14,31 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 8,86 zł od 1m2 powierzchni 

użytkowej,

d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych - 3,84 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 3,37 zł od 1m2 

powierzchni użytkowej

od budowli lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej – 2%

ich  wartości.

Przewodniczący Rady dodał, że radni dyskutowali nad tym na posiedzeniu Komisji i 

poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały  głosowało  14 

12



obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała  Nr  XII/99/2007 w  sprawie ustalenia  stawek  podatku  od  nieruchomości, 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

E) Następnie pan Nowak przedstawił Projekt Uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

W  Projekcie  zakłada  się  obniżenie  średniej  ceny  skupu  żyta  ogłoszonej  w 

Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 17 października 2007 

r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2007 r. 

(M.P. Nr 77, poz. 831) z kwoty 58,29 zł za 1 q do kwoty 40,00 zł za 1 q, przyjmowaną 

jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Rakoniewice w 2008 r.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr  XII/100/2007 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

F) Kolejny  Projekt  Uchwały  w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od  środków 

transportowych przedstawił również pan Rafał Nowak. 

W Projekcie przewidziano podniesienie stawek podatku od środków transportowych o 

3  % w stosunku  do  stawek  obowiązujących  w 2007 r.  W związku  z  tym  stawki 

wynoszą:
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-  od  samochodu  ciężarowego  o  DMC  powyżej  3,5  tony  do  poniżej  12  ton 

wyprodukowanego do dnia 31 grudnia 2002 roku:

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie 546,00 zł

b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie              721,00  zł

c) powyżej 9 ton a poniżej 12 ton               876,00 zł

-  od  samochodu  ciężarowego  o  DMC  powyżej  3,5  tony  do  poniżej  12  ton 

wyprodukowanego po dniu 31 grudnia 2002 roku:

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie 525,00 zł

b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie              700,00 zł

c) powyżej 9 ton a poniżej 12 ton              855,00 zł

- od samochodu ciężarowego o   DMC równej lub wyższej niż 12 ton –   w zależności   

od liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju zawieszenia 

Liczba osi i dopuszczalna masa całkowita

(w tonach)
Stawka podatku (w złotych)

Nie mniej niż Mniej niż

Oś jezdna (osie jezdne) z 

zawieszeniem 

pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 

równoważne

Inny system zawieszenia osi 

jezdnych

  Dwie osie

12 13 1030 1133
13 14 1082 1185
14 15 1133 1236
15 1185 1294

  Trzy osie

12 17 1030 1133
17 19 1082 1185
19 21 1185 1289
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21 23 1215 1318
23 25 1236 1625
25 1289 1625

Cztery osie i więcej

12 25 1442 1545
25 27 1494 1597
27 29 1545 1704
29 31 1704 2526
31 1704 2526

-  od ciągnika siodłowego i  balastowego    przystosowanego do używania łącznie z   

naczepą lub przyczepą o DMC zespołu pojazdów od 3,5 tony i  poniżej 12 ton 

wyprodukowanych :

a) do dnia 31 grudnia 2002 roku: 845,00 zł

b) po dniu 31 grudnia 2002 roku: 825,00 zł 

- od ciągnika siodłowego i balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą 

lub przyczepą o   DMC zespołu pojazdów równej lub wyższej niż  12 ton   

Liczba osi i dopuszczalna masa

Całkowita zespołu pojazdów: ciągnik

siodłowy + naczepa; ciągnik balastowy

+ przyczepa (w tonach)

Stawka podatku (w złotych)

Nie mniej niż Mniej niż 

Oś jezdna (osie jezdne) z 

zawieszeniem 

pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 

równoważne 

Inne systemy 

zawieszenia osi 

jezdnych 

Dwie osie

12 18  721  824
18 25  824  927
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25 31 1030 1133
31 1456 1996

Trzy osie i więcej

12 40 1442 1776

40 1776 2580

- od przyczepy lub naczepy,   które łącznie z pojazdem silnikowym  posiadają DMC od   

7 ton i poniżej 12 ton      z  wyjątkiem       związanych wyłącznie z działalnością rolniczą   

prowadzoną przez podatnika podatku rolnego w zależności od roku produkcji:

a) wyprodukowanych do dnia 31 grudnia 2002 r. 310,00 zł

b) wyprodukowanych po dniu 31 grudnia 2002 r. 206,00 zł

-  od przyczepy lub naczepy,    które łącznie z pojazdem silnikowym     posiadają     DMC   

równą lub  wyższą  niż  12  ton    z  wyjątkiem       związanych  wyłącznie  z  działalnością   

rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego 

Liczba osi i dopuszczalna masa

całkowita zespołu pojazdów:

naczepa/przyczepa + pojazd

silnikowy (w tonach)

Stawka podatku (w złotych)

Nie mniej niż Mniej niż

Oś jezdna (osie jezdne) z 

zawieszeniem pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 

równoważne

Inne systemy 

zawieszenia osi 

jezdnych

Jedna oś

12 18 515  618
18 25 618  721
25 670  773

Dwie osie

12 28  618   721
28 33  773   876
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33 38 1030 1339
38 1236 1751

Trzy osie i więcej

12 38  773  972
38  972 1320

- od autobusu wyprodukowanego do dnia 31 grudnia 2002 roku  w zależności od liczby 

miejsc do siedzenia

a) mniej niż 20 miejsc    927,00 zł

b) od 20 miejsc do 29 miejsc włącznie 1.236,00 zł

c) równej lub wyższej niż 30 miejsc 1.339,00 zł

- od autobusu wyprodukowanego po dniu 31 grudnia 2002 roku  w zależności od liczby 

miejsc do siedzenia

a) mniej niż 20 miejsc    876,00 zł

b) od 20 miejsc do 29 miejsc włącznie 1.185,00 zł

c) równej lub wyższej niż 30 miejsc 1.288,00 zł

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  radni  dyskutowali  nad  tym  na  posiedzeniach 

Komisji.  Była  wstępna  propozycja  podniesienia  podatku  od  3,5  do  5  %.  Radni 

przegłosowali podniesienie o 3 %. Prze kilka lat Rada nie podnosiła podatków i teraz 

niestety  mieszkańcy  płacą  za  to,.  Lepiej  jednak  jest,  gdy  stawki  są  zmieniane 

corocznie, oczywiście w minimalnym zakresie, co nie jest aż tak dolegliwe, dla tych, 

którzy je płacą, a zwiększa wpływy do budżetu. Rada nie będzie już praktykować 

tego, aby nie podwyższać ileś lat wcale, a później ten skok procentowy miałby być 

dużo wyższy. 
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Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała  Nr  XII/101/2007 w  sprawie określenia  stawek  podatku  od  środków 

transportowych, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

G) Kolejny  Projekt  Uchwały  w  sprawie  poboru  w  drodze  inkasa  podatku  od 

nieruchomości, rolnego i leśnego, i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, 

terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso przedstawił również 

pan Rafał Nowak. 

W Projekcie ustala się wynagrodzenie za inkaso w wysokości:

1. 4%  od  sumy  zainkasowanych  kwot  podatku  od  nieruchomości,  rolnego 

i leśnego,

2. 10 % od sumy zainkasowanych kwot opłat lokalnych.

oraz terminy płatności dla inkasentów od zainkasowanych kwot:

1. podatku od nieruchomości,  rolnego  i  leśnego jest  trzeci  dzień następujący po 

ostatnim  dniu,  w  którym  zgodnie  z  przepisami  prawa  podatkowego  wpłata 

podatku powinna nastąpić.

2. opłat  lokalnych  pobranych  w  danym  miesiącu  do  piątego  dnia  następnego 

miesiąca.

Wyznacza się również następujące osoby na inkasentów:

Kotlarski  Zenon-  Adolfowo;  Jędrzy  Anna-  Blinek;  Guzior  Tadeusz-  Błońsko; 

Hoffmann  Tadeusz-  Cegielsko;  Drzymała  Bożena-  Drzymałowo;  Gronostaj 

Kazimierz-  Elżbieciny;  Mikołajczyk  Dariusz-  Głodno;  Drozdowski  Jan-  Gnin;  Kin 

Jolanta- Gola; Wiśniewski Rafał - Goździn; Gracz Anna - Jabłonna; Kopka Zdzisław- 

Komorówko; Florek Ryszard-Kuźnica Zbąska; Przybyła  Zygmunt- Łąkie; Matysiak 

Karol-  Łąkie  Nowe;  Borowski  Wiesław-  Narożniki;  Żurek  Łukasz-  Rakoniewice 
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Wieś; Szakoła Andrzej - Rataje; Górna Janina- Rostarzewo; Tata Marek- Ruchocice; 

Wita  Stanisław  -  Stodolsko;  Bazan  Władysław  -  Tarnowa;  Frąckowiak  Andrzej- 

Terespol;  Matysiak  Elżbieta  -  Wioska;  Bimkiewicz  Władysława-  Wola  Jabłońska; 

Ciesielska Joanna Przewodnicząca Zarządu Osiedla Rakoniewice;  Lenart  Stanisław 

opłata targowa - Rakoniewice; Szawala Jarosław  "Ośrodek Wypoczynkowy - OAZA" 

-  Kuźnica  Zbąska;  Joksz  Marian  Pole  namiotowe  -  Kuźnica  Zbąska;  Bajek  Jerzy 

Motel - Gospoda - Kuźnica Zbąska.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała  Nr  XII/102/2007 w  sprawie poboru  w  drodze  inkasa  podatku  od 

nieruchomości,   rolnego i  leśnego,   i  opłat  lokalnych  oraz  określenia  inkasentów, 

terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, stanowi załącznik nr 9 

do protokołu.

H) Projekt Uchwały w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007 przedstawiła Skarbnik Gminy pani Teresa Kmiecik.

Projekt zakłada następujące zmiany w budżecie:

Załącznik nr 1  dochody zwiększenie o kwotę : 44.902 zł

Dz. 756  Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od innych jednostek  

nieposiadających osobowości prawnej  

Wpływy z podatku rolnego, leśnego, od czynności cywilnoprawnych, podatków i 

opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych 

Zwiększenie planowanych dochodów z tytułu : 
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-  podatku od nieruchomości o  kwotę : 12.770 zł  ( po zmianach dokonanych w ciągu 

roku przypis podatku jest większy od planowanych dochodów ) . 

- podatku od środków transportowych o kwotę : 11.500 zł ( większe wykonanie od 

planowanego).

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe 

Zmniejszenie w § 0830 ( żywienie dzieci w szkołach ) - Szkoła Rostarzewo o kwotę : 

15.000 zł - mniejsza ilość dzieci korzystających z posiłków od tej, która zaplanowano.

Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  

Zwiększenie w § 0830 ( żywienie dzieci w oddziałach przedszkolnych ) - Szkoła 

Rostarzewo o kwotę : 11.500 zł - większa liczba dzieci korzystających z pobytu w 

przedszkolu od tej , która zaplanowano.

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 

Rozdz. Pomoc materialna dla uczniów             

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego dochody gminy zostają 

zwiększone o kwotę : 24.132 zł w tym na : dofinansowanie zakupu podręczników dla 

dzieci rozpoczynających roczne przygotowanie przedszkolne lub naukę w klasach I - 

III szkoły podstawowej oraz dofinansowanie zakupu jednolitego stroju dla uczniów 

szkół podstawowych i gimnazjów, kolejna transza - 363 zł, 

Dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym- 

zgodnie z art. 90d i art.90e ustawy o systemie oświaty kwota dotacji : 23.769 zł. 

Wydatki budżetu,  zwiększenie o kwotę : 44.902 zł

Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 

Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna     

Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 4.270 zł na wykonanie inwentaryzacji 

geodezyjnej zrealizowanej rozbudowy sieci wodociągowej z przyłączami na terenie 

gminy Rakoniewice w latach ubiegłych. Zadania oddano do użytku a nie wykonano 

inwentaryzacji.

Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne gminne  zał. nr 2,3
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Wydatki majątkowe  

Zadanie ujęte w wykazie wydatków majątkowych na rok 2007 " budowa drogi 

gminnej Rostarzewo - Cegielsko", zostaje przeniesione do załącznika WPI .   

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa   

Gospodarka gruntami i nieruchomościami 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 300 zł na koszty postępowania sądowego i 

prokuratorskiego dotyczące ściągania zaległości z tytułu opłat za wieczyste 

użytkowanie, dzierżawy mienia gminnego. 

Dz. 756  Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od innych jednostek  

nieposiadających osobowości prawnej  

Pobór podatków, opłat i niepodatkowych należności budżetowych 

Przesunięcia między paragrafami 3.450 zł z niewykorzystanych środków 

planowanych na opłacenie składek na ZUS i FP i przeznaczenie na zakup druków i 

kosztów wysyłek pocztowych. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał. nr 2

Szkoły podstawowe 

Zmniejszenie w § 4220 ( żywienie dzieci w szkołach ) - Szkoła Rostarzewo o kwotę : 

13.000 zł - mniejsza ilość dzieci korzystających z posiłków od tej, która zaplanowano.

Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  

Zwiększenie w § 4220 ( żywienie dzieci w oddziałach przedszkolnych ) - Szkoła 

Rostarzewo o kwotę : 4.200 zł - większa liczba dzieci korzystających z pobytu w 

przedszkolu od tej , która zaplanowano.

Przedszkola specjalne zał. nr 2 i nr 5 

Udzielenie dotacji :  5.000 zł dla Powiatu Wolsztyńskiego na prowadzenie oddziału 

przedszkolnego dla dzieci wymagającej wczesnej rewalidacji i rehabilitacji. Zadanie 

to zostanie przekazane po podjęciu przez Radę uchwały wyrażającej zgodę na 

wykonanie zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej w drodze 

współdziałania pomiędzy gminą a powiatem i podpisaniu stosownego porozumienia.

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 

Rozdz. Pomoc materialna dla uczniów             
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W związku z otrzymanymi  zawiadomieniami Wojewody Wielkopolskiego o 

zwiększeniu dotacji, wydatki budżetu również zostają zwiększone na następujące 

zadania : 

1. Dofinansowanie zakupu podręczników dla dzieci rozpoczynających roczne 

przygotowanie  przedszkolne lub naukę w klasach I - III szkoły podstawowej oraz 

dofinansowanie zakupu jednolitego stroju dla uczniów szkół podstawowych i 

gimnazjów, o kwotę :  363 zł w tym :   

zwiększenie dla szkoły Jabłonna -  § 3260 - 250 zł , szkoły Rakoniewice - § 3260 - 

183 zł, a  zmniejszenie dla przedszkola Rakoniewice - § 3260 - 70 zł.  

2. Dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 

socjalnym- zgodnie z art. 90d i art.90e ustawy o systemie oświaty kwota zwiększenia 

wydatków  : 23.769 zł. w tym § 3240 - 23.293,62 i  w § 3260 -475,38 zł - zadanie 

realizuje UMG. 

Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  

Gospodarka ściekowa i ochrona wód  

Przeznaczenie na inny cel środków zaplanowanych na remont kanalizacji sanitarnej i 

deszczowej w ulicy Starowolsztyńskiej w Rakoniewicach kwoty : 120.000 zł. 

Planowany remont nie zostanie wykonany z powodu zmian własnościowych gruntów. 

Grunty przez, które przechodzi kanalizacja zostały w roku 2007 podzielone i 

sprzedane . Inwestorzy planują w roku 2008 rozbudowę istniejących przedsiębiorstw, 

w celu uniknięcia kolizji z projektowanymi inwestycjami zdecydowano o przesunięciu 

wykonania remontu.

Oświetlenie ulic, placów i dróg  

wydatek majątkowy zał. nr 2 i nr 3

Zwiększenie wydatków dla następujących zadań : 

- dla zadania " punkty świetlne Plac Powstańców Wlkp Rakoniewice" o kwotę : 

10.000 zł, w związku z opracowanym projektem zagospodarowania rynku w 

Rakoniewicach wystąpiła konieczność zakupu lamp dopasowanych stylem i 

wyglądem do projektu oraz wytycznych konserwatora zabytków. 

- dla zadania " punkty świetlne na terenie gminy" o kwotę : 130.000 zł. dokończenie 

modernizacji oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy Rakoniewice.
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Zmiany w załączniku Wieloletni Program Inwestycyjny w tym programy realizowane 

ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych  zał. nr 4 

Gmina Rakoniewce nie posiada przyjętego odrębną uchwałą Rady " Wieloletniego 

Programu Inwestycyjnego", stanowi jedynie załącznik do uchwały budżetu na dany 

rok .  Podjęto starania aby w roku 2007 podjąć odrębną uchwałę a do budżetu 2008 

wprowadzać tylko te zadania, które będą przypadały na rok bieżący i kolejne dwa lata. 

Jednak aktualny załącznik musi być zmodyfikowany aby móc złożyć wnioski o 

dofinansowanie ze środków  Unii Europejskiej na lata 2007-2013.

Program  Poprawa infrastruktury technicznej wsi :

1. Zadanie : " Budowa kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Ruchocice, 

Drzymałowo, Rakoniewice wieś " zmiana   

    nazwy na " Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Rakoniewice " 

zwiększenie nakładów finansowych  łącznie do kwoty 19.326.400 zł, plan realizacji 

programu na okres 3 lat z dofinansowaniem ze  środków UE do   

    85 % wartości zadania.  

2. Zadanie " Budowa drogi w miejscowości Stodolsko " przesunięcie realizacji 

zadania na lata 2009-2011.

3. Zadanie " Budowa dróg osiedlowych w miejscowości Rostarzewo "  zadanie 

planuje się wykonać ze środków  własnych gminy dlatego w pierwszej kolejności 

będą realizowane zadania, które planuje się wykonać z  dofinansowaniem środków 

UE.  Planowany termin realizacji zadania to lata 2011 i 2012.

4. Nowe zadanie w programie " Budowa drogi Rostarzewo - Cegielsko " wartość 

nakładów finansowych to kwota   

    : 1.712.000 zł , plan realizacji programu to rozpoczęcie w roku 2007, a zakończenie 

w roku 2008 z dofinansowaniem ze  środków UE do 50 % wartości zadania.  

Nowy program  -właściwa baza dydaktyczno sportowa:

5. Rozbudowa obiektów oświatowych " Hala sportowa Rakoniewice " wartość 

nakładów finansowych 8.000.000 zł  , plan realizacji programu to rozpoczęcie w roku 

2008, a zakończenie w 2010r., z  dofinansowaniem ze  środków UE do 75 % wartości 

zadania.  
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6. Rozbudowa obiektów oświatowych " Boisko sportowe Jabłonna  " wartość 

nakładów finansowych 1.100.000 zł, plan realizacji programu to rozpoczęcie w roku 

2008, a zakończenie w 2008r., z dofinansowaniem ze  środków  UE do 500.000 zł 

wartości zadania.  

Program - ochrona kulturowego dziedzictwa europejskiego  

7. " Rozbudowa z modernizacją Muzeum Pożarnictwa wraz z zagospodarowaniem 

części Placu Powstańców Wielkopolskich - Gmina Rakoniewice",  zwiększenie 

nakładów finansowych łącznie do kwoty  10.067.862 zł, plan realizacji programu na 

okres 3 lat z dofinansowaniem ze  środków UE do 85 % wartości  zadania.  

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem 

Uchwały  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/103/2007 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice 

na rok 2007, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Pkt 9. Wolne wnioski i informacje.

Głos zabrała radna Gabriela Cielecka, która zwróciła się z pytaniem, kto jest odpowiedzialny za 

uruchomienie świateł na przejściu w Rostarzewie.  Światła są założone, ale nie działają. Była o 

tym mowa już kilkakrotnie z panem Sekretarzem na posiedzeniach Komisji, który stwierdził, że 

za  to  jest  odpowiedzialna  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Autostrad.  Natomiast  na 

spotkaniu w Wolsztynie z panem Burmistrzem przedstawiciele GDDKiA pytali czy już te światła 

są czynne. Pani Cielecka powiedziała, że w przerwie dowiedziała się, że przedstawiciel GDDKiA 

pan Urbaniak  często  jest  u  pana  Nowackiego w Urzędzie  i  w związku  z  tym trzeba  podjęć 

działania, aby go zmobilizować, aby te światła zostały w końcu uruchomione. 

Pan  Sekretarz  odpowiedział,  że  była  mowa  na  Komisji,  aby  zwrócić  się  w  tej  sprawie  do 

Generalnej  Dyrekcji  Dróg Krajowych na piśmie i  takie  pismo zostało wysłane i  trzeba teraz 

czekać na reakcje. To jest sprawa dróg krajowych i pan Sekretarz nie ma tutaj wpływu. Zwracał 
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się do nich ustnie już kilkakrotnie. Była mowa, że zostanie to zrobione za 2 – 3 tyg., a minęły 2 

miesiące. 

Następnie głos zabrał radny Bronisław Chałupka, który stwierdził,  że radni otrzymali  projekt 

reorganizacji systemu oświaty i cały listopad jest przeznaczony na dyskusje. Poprosił, aby radni 

zapoznali  się z nim. Jest  doskonale opracowany. Radny podziękował za wkład pracy w jego 

przygotowanie. Wszystko jest wyliczone i jest to nie teoria, a praktyka. Pod koniec tygodnia na 

posiedzeniu Komisji radni będą nad tym dyskutować. 

Pani  Krystyna  Pietrzak  Zastępca  Burmistrza  poinformowała  zebranych,  że  radni  otrzymali 

zaproszenia  na uroczystości  z  okazji  Święta  Niepodległości,  które  będą  składać  się  z  dwóch 

części. Pierwsza część – o godz. 11.30 Msza Św. w kościele parafialnym w Rakoniewicach. Są 

również zaproszenia dla pocztów sztandarowych i delegacji. Po Mszy Św. przemarsz z Orkiestrą 

na cmentarz i złożenie wiązanek pod pomnikiem Powstańców Wlkp. oraz Poległych podczas II 

Wojny Światowej.  Druga część  jest  organizowana w Muzeum –  pod patronatem Burmistrza 

Rakoniewic i Starosty Grodziskiego. O godz. 15 będzie otwarcie wystawy pt. Generał Anders i 

jego żołnierze. Fragment wystawy będzie również poświęcony Katyniowi. Po wystawie będzie 

oprowadzał  dr  Kościański.  Później  odbędzie  się  koncert  pieśni  patriotycznych  w wykonaniu 

Chóru „Nuta w Nutę”. Pani Pietrzak zaprosiła wszystkich do udziału w uroczystościach.  

Pan Burmistrz powiedział, że wystawę będzie można podziwiać do 31 marca 2008 r.

Pan Sekretarz dodał, że ławki w kościele są zarezerwowane i zachęcił do udziału we Mszy Św. 

Przewodniczący Rady również zachęcił radnych do udziału we Mszy Św. i wyznaczył do pocztu 

sztandarowego panie: Teresę Probst i Gabrielę Cielecką oraz pana Karola Koniecznego.  

Pan Przewodniczący dodał, że będzie się starał, aby w miarę możliwości wszyscy radni mieli 

możliwość reprezentowania gminy w poczcie sztandarowym oraz podziękował wszystkim tym, 

którzy do tej pory nieśli sztandar. 

Pkt 13. Zakończenie obrad. 
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Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  wyczerpany,  w  związku  z  czym 

ogłosił zakończenie obrad XII Sesji V kadencji Rady.   

Na tym protokół zakończono i podpisano

Rakoniewice, dnia 12 listopada 2007r.

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  ..........................................

Protokolant – Karolina Gos - ..........................................

Wykaz dokumentacji protokołu :

1. Lista obecności radnych.,

2. Informacji o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Rakoniewice,

3. Uchwała  Nr  XII/96/2007 w  sprawie   ustalenia  wysokości  diet  dla  sołtysów  i 

przewodniczących zarządu osiedla,

4. Uchwała Nr  XII/97/2007 w sprawie  wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego z 

zakresu   edukacji  publicznej  w  drodze  współdziałania  pomiędzy  Gminą  Rakoniewice  i 

Powiatem Wolsztyńskim,

5. Uchwała  Nr  XII/98/2007 w  sprawie ustalenia  opłat  za  wywóz  i  przyjęcie  odpadów 

komunalnych  na  składowisko  w  Goździnie   przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej, 

Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach,

6. Uchwała Nr XII/99/2007 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości,

7. Uchwała Nr XII/100/2007 w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego,

8. Uchwała Nr XII/101/2007 w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych,

9. Uchwała Nr  XII/102/2007 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego  i  leśnego,   i  opłat  lokalnych  oraz  określenia  inkasentów,  terminu  płatności  dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso,

10. Uchwała Nr XII/103/2007 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007.
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